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Dagsorden:  

 
1. Velkomst og præsentation 

2. Status på uddannelserne (orientering og diskussion) 

3. Input fra aftagerpanelet 

4. Dimittendundersøgelse  

5. Studiefremdriftsreform  

6. Præsentation af igangværende forskningsprojekter med relevans for Audiologopædien 

7. Dato for møde i 2015 

8. Eventuelt 

 

1. Velkomst og præsentation 

Studieleder Dorthe Hansen (DH) bød velkommen og præsenterede dagens program. Der var 

herefter en kort præsentationsrunde. 

 

2. Status på uddannelserne 

DH gennemgik opbygningen af de nuværende og kommende studieordninger herunder den 

kommende ordning for Projektorienteret Forløb på BA Logopædi. Det er Aftagerpanelets generelle 

opfattelse at dimittenderne savner praktisk erfaring når de er færdige med studiet. De har teoretisk 

erfaring, men er kun i begrænset omfang i stand til at omsætte denne viden i praksis.  

 

DH spurgte panelet om det mener, at en ændring i fordelingen mellem kvote 1 og kvote 2 ansøgere 

ville give bedre/mere motiverede studerende. Nuværende fordeling er 90/10. Det blev fra 

aftagerpanelets side foreslået at inddrage personer fra aftagerpanelet i en eventuel optagelses-

samtale. 

 

Karen Beyer og John Jørgensen: Fag indenfor området 2.sprogstilegnelse er ikke højt nok 

prioriteret. Det er vigtigt med viden indenfor området, da en stor andel af de børn, KB’s afdeling 

kommer i kontakt med, er børn med dansk som 2.sprog. 



Bent Kjær: Via linket: http://fli.it/wp-content/uploads/2014/02/Lingua-del-Cuore_inglese_2014.pdf 

finder man den italienske logopædiforenings foldere om temaet 2.sprogethed. Det er også muligt at 

finde oplysninger på www.cplol.eu.  

 

Den kommende ordning for Projektorienteret Forløb (Praktik Forløb) på BA-Logopædi har været i 

høring hos Aftagerpanelet. Det blev foreslået, at omdøbe faget til ’Praksisorienteret Forløb’, da 

benævnelsen ’Praktik Forløb’ kan give en forestilling om ’hands on’, hvilket der reelt ikke gives 

mulighed for at få. Der var enighed om, at det er vigtigt at få faste, strukturerede aftaler om 

forløbene. Det løses ved dialog med hvert enkelt praktiksted. 

 

3. Input fra Aftagerpanel 

 

Bent Kjær: Der er i NETQUES-regi truffet aftale om hvilke fagspecifikke og hvilke generelle 

kompetencer en nyuddannet logopæd skal have. Flere oplysninger kan findes på s. 12-13 og 16-17 i 

det danske ’Summary’: http://www.netques.eu/wp-

content/uploads/2013/10/Summarykap.7_dansk.pdf 

 

John Jørgensen spurgte ind til samarbejdet med KUA.  

 

DH: En del KA-studerende tager fag på KUA og får efterfølgende merit for fag på SDU. Vi har haft 

møder med lektorer på KUA med henblik på fremtidigt samarbejde. 

 

4. Dimittendundersøgelse 

 

Der er iværksat en dimittendundersøgelse for studierne. Der arbejdes pt. på en rapport på baggrund 

af besvarelserne, vi har modtaget. Når rapporten er færdig vil den blive sendt til Aftagerpanelets 

medlemmer. 

 

5. Studiefremdriftsreform 

 

DH orienterede om studiefremdriftsreformen, der træder i kraft 1. september 2014 for studerende 

med studiestart september 2014 og i 2015 for alle øvrige studerende. Reformen indebærer bl.a. 

ændringer i muligheder for framelding af eksamen, tvungen tilmelding til undervisning svarende til 

30 ECTS pr. semester m.m. Hensigten med reformen er at de studerende skal blive hurtigt færdige 

med deres studium.  

 

6. Igangværende Ph.d.-Projekter 

DH orienterede om de 8 igangværende Ph.d.-Projekter, der har relation til Audiologopædi. 

 

7. Næste møde 

Næste møde i Aftagerpanelet blev fastlagt til torsdag den 12. marts 2015.  

 

8. Eventuelt 

Malene Mamsen spurgte på vegne af en bekymret medstuderende hvordan Aftagerpanelet vurderer, 

at jobmulighederne er for en dimittend med BA i Pædagogisk Audiologi i forhold til en dimittend 

med KA i Audiologi eller i forhold til en Audiologi Assistent. 

 

http://fli.it/wp-content/uploads/2014/02/Lingua-del-Cuore_inglese_2014.pdf
http://www.cplol.eu/
http://www.netques.eu/wp-content/uploads/2013/10/Summarykap.7_dansk.pdf
http://www.netques.eu/wp-content/uploads/2013/10/Summarykap.7_dansk.pdf


Svar fra bl.a. Lone Kondrup, Jan Jørgensen og Erik Cloyd Ebsen: En Audiologiassistent varetager 

en helt anden type job. Hvorvidt en BA eller en KA foretrækkes til en stilling afhænger meget af 

hvad CV’et ellers indeholder, men generelt foretrækkes dimittender med en KA. 

 

Endnu en bekymret medstuderende spørger via Malene Mamsen: Er der jobmuligheder for 

Pædagogiske Audiologer? Lone Kondrup: Ja – fx på PPR kontorer og i Kommunikationscentre. 

 

 

Afslutning v/DH: Tak for i dag og på gensyn i marts 2015! 

 

De fremlagte slides vil blive medsendt når referatet udsendes. 

 


